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„A kutyák a kertet letép-
ték, megöltek három 
bárányt, továbbá több 

juhot és bárányt súlyosan meg-
sebeztek, a tyúkokat is megti-
zedelték. Ezidáig a kár 2500 lej, 
és még nem lehet tudni, hogy 
az állomány többi része ho-
gyan éli túl a történteket. Sok 
éven keresztül szelektált állo-
mányban keletkezett kár, aki 
szereti az állatot és gondosko-
dik róla, az tudja, mit jelent faj-
állatot gondozni, és azt is tudja, 
mit jelent, amikor egy ilyen tra-
gédia bekövetkezik” – ismertet-
te a vasárnap reggel történtek 
kapcsán Blénesi Árpád. Hozzá-
tette: „Miután a nagytestű ku-
tyákat kikergettük az udvarról, 
a régi öntöde irányába futottak. 
Én is állatszerető, kutyakedve-
lő ember vagyok, de minden-
nek megvan a helye és a rendje. 
Nem tartom helyesnek, hogy a 
kóbor kutyák, melyek akár be-
tegségeket is hordozhatnak, és 
veszélyesek mind az emberre, 
mind a háziállatokra, szaba-
don, falkában járkáljanak. Bár-
mikor támadhatnak emberre 

is, ha képesek juhokat megölni. 
És azt végképp nem helyeslem, 
hogy ezeket a kutyákat egy el-
hagyatott gyár udvarán valaki, 
valakik még etetik is” – mond-
ta Blénesi Árpád, aki kilenc éve 
tart juhokat, és ez már a harma-
dik eset, hogy kóbor kutyák ga-
rázdálkodnak a gazdaságában.

Kártérítés csak vadak után

Mint megtudtuk, az esetről a 
helyi rendőröket is értesítették, 
akik a helyszínen fényképeket 
készítettek, jegyzőkönyvet ír-
tak, és jelezték, a polgármesteri 
hivatalhoz kell fordulni. 

„Tudomásom van arról is, 
hogy a városban még történt ha-
sonló eset. Mivel nem tartom 
járható útnak, hogy öntörvényű-
en oldjam meg a problémát, a 
polgármesteri hivatalnál a meg-
bízott személyt kerestem meg, 
és azt a választ kaptam, hogy 
nincs altatólövedék, és kárté-
rítést csak a vadkárok után fi-
zetnek. Úgy gondolom, hogy ha 
a városban ilyen dolgok meg-
történhetnek, az a megbízott 

személyek hanyagságát jelzi” – 
mondta a károsult gazda. 

Dr. Gáll József körzeti állat-
orvos elmondta, több esetben 
jelentettek a gazdák hasonló 
kárt. Az állatorvos megjegyez-
te, a kóbor állatok ügyében a vá-
rosvezetés kell lépjen, hiszen 
az ő hatáskörébe tartozik a kó-
bor kutyák okozta problémák 
megoldása.

Kutyatálak a régi gyár udvarán

Ha hasonló kár ér bárkit, 
mihamarabb forduljon az or-
szágos vagy a helyi rendőr-
ség munkatársaihoz, olvasható 

többek között az önkormány-
zat sajtószóvivőjének, Fórika 
Krisztinának a válaszában. 
„Az illetékesek a fényképké-
szítés, helyszíni terepszemle 
és a jegyzőkönyvbe vétel után, 
megpróbálják azonosítani a ku-
tya tulajdonosát. Amennyiben 
ismert az elkóborolt állat tu-
lajdonosa, a rend őrei bírságot 
róhatnak ki gondatlanságáért, 
ha nem, a rendőrség az állat-
menhely munkatársait értesíti, 
hogy fogják be az ebet. Valóban 
volt lövedékhiány, de ezt napo-
kon belül tudjuk pótolni. Ameny-
nyiben kóbor eb okoz kárt, az 
érintett az önkormányzattól kö-

vetelhet kártérítést” – ismer-
tette.

 A szóvivő jelezte, hogy tegnap 
délben a helyi rendőrség mun-
katársai tartottak ellenőrzést, 
az öntöde udvarára látogattak. 
„A nyitott udvaron nem találtak 
senkit, viszont néhány kutya-
pajta és etetőedény jelzi, hogy 
valaki valóban gondoskodik az 
itt meghúzódó kóbor állatokról” 
– mondta Fórika Krisztina.

A lakók a 0743-658.358-as 
vagy a 0740-557.885-ös telefon-
számokon jelenthetik a kóbor 
állatok garázdálkodását, kérhe-
tik befogásukat. 
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Harmadszorra garázdálkodtak a Blénesi-portán

Támadnak a gondozott kóborok

A kutyák az egykori öntöde felé vették az irányt, az elhagyatott udvaron etetik őket
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Nem első alkalom, hogy Gyergyó szent miklóson 

kóbor kutyák támadnak háziállatokra. Ezúttal a 

Tölgymező utcában, a Blénesi-portán garázdál-

kodtak, immár harmadszorra. Kártérítést csak 

a vadkárok után fizetnek, így a gazda marad a 

kárral és a rettegéssel, hogy újra támadni fog-

nak. Mert az egykori öntöde elhagyatott udva-

rán tanyázó kutyákat valaki eteti.

Fehér karszalagosok 
a hivatalban
Japán sztrájk van ma a 
Köztisztiviselők Orszá-
gos Szakszervezete szer-
vezésében, melyhez a 
gyergyószentmiklósi Havasi 
Gyopár szakszervezet tagjai 
is csatlakoznak. A csendes 
protestálás az új fizetéses 
törvénytervezet megszava-
zása ellen szól, amley nem 
ír elő egységes bérezési 
rendszert, hanem a minden-
kori városvezetésre bízná a 
bérek személyre szabását. A 
munka ezen a napon nem áll 
le az önkormányzatnál, fehér 
karszalaggal dolgoznak az 
alkalmazottak. 

Rajtol az útjavítás

Gyergyószentmiklóson teg-
nap elkezdődtek az útbur-
kolat-javítások. A 232 ezer 
lejes beruházásból előrelát-
hatólag 850 négyzetméter 
szőnyegaszfaltozási és 75 
négyzetméternyi aknatetők 
körüli szintegyenlítési mun-
kálatot végeznek el a Viaduct 
kivitelező cég munkásai. 
A hétvégén sorra kerülők 
ballagások miatt a város fel-
ső felén kezdődött a munka, 
majd folyamatosan a város 
főbb utcáitól a kevésbé for-
galmasak felé haladnak. 

Vastagabb porréteg lepte 
be az épületeket, járműveket, 
járdákat és úttesteket az el-
múlt időszakban. A meteo-
rológusok szerint szó sincs 
az elmúlt években tapasz-
talt, Afrikából érkező szaha-
rai homokról. Ferencz Lehel 
kertészmérnök véleménye 
szerint nagy mennyiségű vi-
rágpor szállt a városra. Ezt 
egy gyergyószentmiklósi mik-
roszkópos vizsgálat is bizo-
nyítja.

Virágpor, nem szaharai homok

Nem időjárási tényezőhöz 
köthető a nagy mennyiségű por 
– közölték érdeklődésünkre a 
marosvásárhelyi, területi me-
teorológiai központ munkatár-
sai. Az elmúlt években ugyan 
érkezett szaharai homok tér-
ségünkbe, a napokban azon-
ban északi szél fújt, az nem 
sodorhatott erre sivatagi ho-
mokfelhőket. 

Nem mutattak ki nagyobb 
koncentrációjú pormennyi-
séget a Hargita Megyei Kör-
nyezetvédelmi  Ügynökség 
mérései sem. Domokos László 
József, az ügynökség vezetőjé-
nek a véleménye szerint virág-
porról lehet szó, melyet az erős 
szél a szokásosnál nagyobb te-
rületeken hordott szét.

Górcső alá vettük a sárga port

Miután kiderült, nem si-
vatagi homokfelhő lepett be 
mindent, utánajártunk, mi sár-
gállik mindenütt, merre a szem 
ellát. A gyergyószentmiklósi, 
Kossuth Lajos utcai Erdészeti 
Kutatási-Fejlesztési Központ-
ban dr. Molnár Zoltán agrár-
mérnök készségesen „vette 
górcső alá” a járólapon lerakó-
dott sárga port, ami mint kide-
rült, fenyőpollen. Bár meg volt 
győződve, hogy virágpor száll 

a levegőben, kíváncsiságból 
megnézte. Állítgattuk a labo-
ratóriumban a mikroszkópot, 
fókuszáltunk, s végül gyönyör-
ködtünk a látványban.

 Az éppen virága teljében lé-
vő boglárkafélének és a gyer-
mekláncfűnek a pollenjét is 
megcsodálhattuk, összeha-
sonlításképpen a járdát belepő 
fenyőpollennel. Amint Molnár 
Zoltán, a központ vezetője fo-
galmazott, a gyermekláncfű és 
a fenyők pollenképződése egy-
beesett – természetes, hogy 

száll a sárga por. Hozzátette 
azt is, hogy a gyermekláncfű, 
ami gyomnövény, igencsak el-
szaporodott azon gazdák ha-
nyagsága miatt, akik parlagon 
hagyják területeiket. Nem sza-
badna ennyi burján legyen.
Ferencz Lehel kertészmér-
nök kérésünkre kifejtette, a 
nagyon hosszú hideg tél és a 
hűvös tavasz után hirtelen fel-
melegedés következett, így 
egyszerre történt a növények-
nél a pollenképződés. Az erős 
széllökések messze hordták a 
környéken található fenyvesek 
pollenjét.

Nem okozott légúti panaszokat

A családorvosoknál és a me-
gyei közegészségügyi igazga-
tóságnál arról érdeklődtünk, 
hogy nőtt-e a virágporra ér-
zékeny személyek száma a 
rendelőkben, illetve az légúti 
allergiás panaszok gyakorisá-
ga. Az illetékesek elmondása 
szerint ebben az időszakban 
többen szenvednek allergiától, 
azonban nem fordultak többen 
a családorvosokhoz, mint más 
évek hasonló időszakában, 
vagy például a múlt hónapban, 
ugyanakkor a közegészség-
ügyi igazgatóságnál sem jelen-
tettek több esetet.
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A mindent ellepő sárga porréteg pollen, nem sivatagi homok

A mikroszkópos vizsgálat fenyőpollent igazolt 
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